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Euró: majd 300 forint 
F o l y t a t á s a z 1 . o l d a l r ó l 

A síelőknek viszont nem kell aggódni-
uk: Ladányiné Papp Éva, a Necker-
mann utazási iroda vezetője még ja-
nuár végén közölte: nem emelnek árat 

N E M SZALAD TOVÁBB. - Akik rend-

szeresen figyelik az árfolyamot, azt 

mondják: ez a teteje nagyjából, 

feljebb már nem mehet, sőt, 

260-270 forintra várják vissza az 

eurót - mondta Bánfiné Vida Vero-

nika, az egyik belvárosi pénzváltó-

ban. A további árfolyam-alakulást 

illetően a kereskedők a nagy inga-

dozásttartják a legvalószínűbbnek. 

Csak időlegesen tartják elképzelhe-

tőnek a 300 forintos euró-árfolyam 

áttörését. A Takarékbank egyik 

elemzője az év közepén 280 forin-

ton, az év végén 270 forint körül 

várja az eurót. 

a forint ingadozása miatt. Az utazás 
költségeinek megállapításakor a moz-
gást bekalkulálták. 

Nem tehette ezt meg tavaly megkötött 
hosszú távú szerződéseiben a mórahal-
mi Texpack International Kft. Török Ti-
bor, a cég általános igazgatója úgy szá-
mol, a meghatározó zsák- és csomagoló-
anyag-forgalmazó vállalkozás, lapunk 
Presztízs díjasa kétmilliárdos forgalom 
mellett az idei évben mintegy 40 millió 
forintos bevételcsökkenést szenved az 
euró erősödése miatt. - A Távol-Keletről 
importálunk. Igaz, hogy olcsóbban vá-
sárolunk az olaj árának csökkenése mi-
att, a fuvardijak is mérséklődtek, ám 
nem kalkuláltunk ekkora forintgyengü-

EGYKOR ÉS MOST - AZ EURÓ ÁRFOLYAMA AZ UTÓBBI EGY ÉVBEN 
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S A forintról egyeztettek 
A kormányt kifejezetten aggasztja a forint nagyon gyors árfolyamesése, illetve 

az, hogy a vállalatok és a magánszemélyek nagyon nehezen jutnak banki hitelhez 

- mondta Gyurcsány Ferenc miniszterelnök hétfőn, miután a pénzügyi helyzetről 

tárgyalt Simor András jegybankelnökkel, Veres János pénzügyminiszterrel és Szűcs 

Erika szociális és foglalkoztatásügyi miniszterrel a jegybank épületében. 

- A kormány azzal tud a legtöbbet segíteni a jelenlegi pénzügyi helyzetben, ha 

nem nézi tétlenül az eseményeket - mondta Gyurcsány Ferenc, nem részletezve 

azonban, hogy mit tehet a kormány. A találkozó céljáról annyit mondott: 

a Magyar Nemzeti Bank (MNB) és a kormány közösen dolgozik a helyzet 

megoldása érdekében, ezért a jegybanknak tudnia kell, hogy a kormány hogyan 

kívánja megújítani a magyar adózási, szociális és foglalkoztatási rendszert. 

léssel. Vannak tehát pozitívumok, de 
nem egyenlítik ki a veszteséget - tájé-
koztatott Török Tibor. 

Hol járunk jobban? Például egy bel-
városi cipőboltban. Átváltás tegnap: 
egy euró 290 forint - olvastuk tegnap 
a kirakatban. - Általában külföldiek 
fizetnek valutával, magyarok nem na-
gyon. A Magyar Nemzeti Bank hivata-

los árfolyamait alkalmazzuk, minden 
reggel frissítünk, napközben viszont 
nem változtatunk, bármekkora az in-
gadozás - árulta el a boltvezető-he-
lyettes, aki kérte, nevét ne írjuk le. 
Ezért inkább számoltunk: közel 60 eu-
rót, 17 ezer forintot spórolhatott volna 
az, aki nem nyáron, hanem most vett 
volna meg egy 60 ezer forintos cipőt. 

LÁZÁR ÉS SZIRBIK A MEGYEI KÉPVISELŐ-TESTÜLETEKEN IS SP0R0LNA 

Kevesebb is elég lenne belőlük 
A megkeresett Csongrád megyei hon-
atyák - pártállástól függetlenül - tá-
mogatják, hogy kevesebb legyen a 
képviselő, és elszámoljanak a költség-
térítéssel. A pártlistás választás kizá-
rólagosságáról viszont már megoszla-
nak a vélemények. A kormányfő mi-
napi bejelentéséről kérdeztünk me-
gyebeli országgyűlési képviselőket. 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
- Már 2006-ban is megszavaztam a 
parlamentben az erről szóló szocialis-
ta indítványt, és most is támogatom -
reagált Gyurcsány Ferenc bejelentésé-
re Botka László szegedi polgármester. 
A szocialista honatya úgy véli, arány-
talanul sok a politikus: egy tízmilliós 
ország képviseletére elég 200 fős par-
lament, Szegeden pedig egy 20-25 fős 
képviselő-testület. Szerinte az egyéni 
választókerületi rendszer torzítja az 
eredményeket, a helyi érdekeket a 
megyei listán bekerülök is képviselhe-
tik. A költségtérítéssel és bérrel kap-
csolatos változtatás pedig végre meg-
szüntetné azt a gyakorlatot, hogy a 
képviselőkre más adószabályok vo-
natkoznak, mint a „civilekre". 

A Fidesz korábbi javaslatainak meg-
felelően Lázár János vásárhelyi pol-
gármester is egyetért azzal, hogy ki-
sebb legyen a parlamenti és önkor-
mányzati képviselők létszáma, szerin-
te azonban az országgyűlésben is fe-
lezni kellene: 193 honatyára lenne 
szükség. A fideszes országgyűlési kép-
viselő máson is spórolna: úgy véli, 
nincs szükség a megyei képviselő-tes-
tületekre, ennek a szintnek a fenntar-
tása pénzkidobás. Ahhoz viszont ra-
gaszkodik, hogy megmaradjon az 
egyéni választókerületi rendszer is, ne 
csak pártlistákra lehessen voksolni. 
Azt mondta, ez a demokrácia biztosí-
téka, ez tartja meg a személyes kap-
csolatot a politikus és a választópol-
gár között. A tiszteletdíj- és költségté-
rítési rendszer tervezett átalakítását is 
támogatja Vásárhely első embere. 

Egyetért a kevesebb parlamenti és 

önkormányzati képviselő gondolatával 
Szirbik Imre, szentesi polgármester is. 
Utóbbival viszont csak akkor - mondta 
a szocialista honatya ha hatéko-
nyabb munkát, és pártcsatározások he-
lyett operatív együttgondolkodást hoz. 
Egyetért Lázár Jánossal abban, hogy a 
megyei képviselő-testületekre semmi 
szükség - feladatukat megoldhatnák a 
települési önkormányzatok is. Ügy vé-
ü, az egyéni választókörzetes és párths-
tás választás kombinációjára van szük-
ség. Egyéniben ugyan közvetlen a kap-
csolat a képviselővel, viszont „elapró-
zódna" a parlament, míg a listás rend-
szer segíti a hatékony kormányzást, de 
elszakad a lakosságtól. 

- Buta ember, aki nem támogatná a 
takarékoskodást. Egyetértek a parla-
menti képviselők létszámának csök-
kentésével, bár erről már 67-szer ad-
tunk be indítványt, és egyszer sem fo-
gadta el az országgyűlés - mondta Bo-
dó Imre, fideszes parlamenti képvise-
lő, Tiszasziget polgármestere. Maga is 
támogatja a költségtérítési és tisztelet-
díjrendszer módosítását. Azzal vi-
szont nem ért egyet, hogy csak párt-
listákra lehessen szavazni: úgy véli, 
demokratikusabb, és jobban érvénye-
sül a választói akarat egyéni körzetek-
ben. Az emberek sem a pártközponto-
kat, hanem saját képviselőjüket kere-
sik meg a gondjaikkal. 

BEJELENTETT T E R V E K . A kormány 

vasárnap bejelentett javaslata sze-

rint 386-ról 199 főre csökkenne a 

parlamenti képviselők létszáma, 

akikből 176-ot pártlistán, egy for-

dulóban választanák meg. Költség-

térítést csak számla ellenében kap-

nának, tiszteletdíjuk pedig a min-

denkori átlagbér háromszorosa 

lenne. A 26 ezer önkormányzati 

képviselőnek is csak a fele maradna 

meg. Úgy számolják, mindezzel 

négy év alatt 100 milliárd forint 

közpénzt spórolhatnak meg. 

BOTKA LÁSZLÓ: ARÁNYTALANUL SOK 

A POLITIKUS Fotó: Miskolczi Róbert 

LÁZÁR JÁNOS EGYETÉRT A LÉTSZÁM-

CSÖKKENTÉSSEL Fotó: Segesvári Csaba 

• SZIRBIK IMRE: AZ EGYÉNI ÉS A LISTÁS 

VÁLASZTÁSRA IS SZÜKSÉG VAN Fotó: Tésik Attila 

B0DÓ IMRE TÁMOGATJA A TISZTELET-

DÍJRENDSZER MÓDOSÍTÁSÁT Fotó: Frank Yvette 

SZABÓ C. SZILÁRD 

Kikopott 
a Mátrix-nemzedék 
Lelőtte a kolléga a jegyzet első mondatát - ami a publicisták szerint 
a legfontosabb - a szegedi internetkávézókkal foglalkozó cikkében. 
A fiatalok között nagy népszerűségre szert tett misztikus science 
fiction akciófilmre hajazó asszociatív mondat úgy szól: nem lehet 
belépni a Mátrixba. A titokról azonban rögtön fellebbenti a fátylat a 

szerző, mert hideg valóságként 
közli a hírt, hogy lakat került Sze-

I A z egyik ged egyik első netkávézójára, a 
# W m i n d e n n a p i Mátrixra. 

Hát igen, kikopott a Mát-
rix-nemzedék az internetkávézók-
ból. Érdemes idemásolni egy rész-
letet a tíz esztendeje bemutatott 
film szinopszisából, hogy jobban 
érezzük a fílinget: „Két valóság lé-
tezik. Az egyik mindennapi éle-

tünk - a másik az, ami mögötte van. Az egyik álom. A másik a 
mátrix." Ezt akár a Kárász utcai netkávézó falára is felvéshették 
volna szlogenként. Tíz éve a fiatalok úgy azonosultak a film főhősé-
vel, Neóval, mint annak idején a mi nemzedékünk Winnetouval, 
Csingacsgukkal vagy Old Shatterhanddel. Mert Neo - aki nem csu-
pán a falat tudta meggörbíteni és a golyót megállítani, de nála halá-
losabban senki sem tudott nézni, még Franco Nero sem, akit pedig 
ezért szerződtetnek a producerek - kétségbeesetten kutatta az igaz-
ságot a mátrixról. 

A Mátrix ügyében rendkívül szimpla az igazság: az olcsó internet 
agyonvágta a netkávézót. Ma már a diákok - akikre a Kárász utcai ká-
vézó is épített - otthon vagy ingyenes helyeken játszanak, e-maüeznek 
vagy szörföznek a világhálón. 

A hazai internethasználatról készült felméréseket böngészve kide-
rül, hogy az internetezők többsége először az iskolában használta a 
netet. Kisebb része otthon, illetve a munkahelyen találkozott először 
az internettel. A nyilvános helyek úgy utolsók a rangsorban, hogy szá-
zalékarányuk évről évre egyre csökken. 

Az egyik 
mindennapi 

életünk - a másik 
az, ami mögötte van. Az 
egyik álom. A másik 
a mátrix. 

Tanári állások Chicagóban 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Természettudományokat oktató taná-
roknak hirdet amerikai munkalehe-
tőséget a Chicago Public School. Az 
állami iskolaszervezet Európából 
először - a jó kapcsolatra tekintettel 
- a Szegedi Tudományegyetemmel írt 
alá szándéknyilatkozatot. Hernádi 
Klára, a természettudományi és in-
formatikai kar dékánja elmondta, 
március 1-jéig várják a pályázatokat 
a TTIK Dékáni Hivatalában (6720 
Szeged, Aradi vértanúk tere 1.). A 
chicagói munka feltétele a természet-

tudományos középiskolai tanári dip-
loma és legalább 3 év igazolt tanítási 
gyakorlat. 

A karon végzik el az első szűrést. 
Nyelvvizsga nem szükséges, helyette 
az április elején tartandó interjún kell 
számot adni a nyelvi jártasságról a 
módszertanban. A diploma honosítá-
sáról bővebb információ a 
www.ece.org honlapon elérhető. 
Munkát vállalni ősztől lehet 2-3 évre. 
A chicagói állami középiskolákban az 
első hetekben mentortanárok segítik a 
kollégák beilleszkedését. 

A gázolaj 5, a benzin 
8 forinttal drágul holnap 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Bruttó 8 forinttal emeli a 95-ös benzin 
és 5 forinttal a gázolaj literenkénti 
nagykereskedelmi árát szerdán a Mol 
Nyrt. - értesültünk piaci forrásokból 
tegnap. 

A Mol legutóbb egy hete emelte 
bruttó 3 forinttal a 95-ös benzin árát, a 
gázolajé akkor nem változott. 

A szerdai emeléssel a benzin átlag-
ára 205 forint körülire nő, a gázolajé 
255 forint lesz. A kutaknál 10-25 forin-
tos árkülönbséget is tapasztalhatnak 
az autósok. 

Az elemzők az emelést piaci folya-
matokkal, többek közt a forint árfo-
lyamának gyengülésével magyaráz-
zák. 

Nyílt nap a jogi karon! 
Nemzetközi tanulmányok 
Politikatudomány 
Munkaügyi és 
társadalombiztosítási 
igazgatási 

mesterképzési szakok indulnak 
a Szegedi Tudományegyetem 

Állam- és Jogtudományi Karán 
a 2 0 0 9 / 2 0 1 0 - e s tanévtől 

A mesterképzések nyílt napja: 
február 5. 1700 óra 

Helyszín: 
SZTE ÁJK-épület Tisza Lajos krt. 54. 

III. emelet, Kari Társalgó 

További információk: 62 /546 -756 

http://www.ece.org

